

# "Till fots i Jönköping och Huskvarna"

## Rosenlundspromenaden 7 km



Promenaderna är inte markerade i naturen / These walks are not signposted / Die Wanderstrecken sind nicht in der Natur markiert

- Rekommenderad promenad
- Andra vägar eller stigar
- Busslinje och busshållplats
- Cykelväg
- Övriga vandringsleder



- Recommended walk
- Alternative roads and paths
- Bus no. and bus stop
- Cycle path
- Other paths and trails



- Empfohlene Strecke
- Andere Wege oder Pfade
- Buslinie und Bushaltestelle
- Radweg
- Sonstige Wanderwege



# Rosenlundspromenaden 7 km

En promenad på lättgängna cykel- och parkvägar i stadsbebyggelse. Upplev det storslagna landskapet vid södra Vättern. De stora vägarna och järnvägen passeras planskilt. Börja vid Rosariet, en park med 200 sorters rosor. Väster om Rosariet ligger Rosenlunds herrgård som byggdes 1788. De stora träden kring gården är rester från en herrgårdspark från samma tid. Följ sedan Vätterns södra strand över den välvda sandplatån med en storslagen utsikt över Vättern. Rosenlunds bankar är naturreservat. Den 35 meter höga branten rasar kontinuerligt, upp till 2 meter på 10 år, en naturlig process som man vill ska fortgå. Backsvalor häckar i den hårt lagrade sanden i branten.

Gå förbi Rosenlunds camping, fotbollsplanerna och Elmiafältet. Följ Skrämmabäcken och Österängsravinen söderut. Österängsravinen är ett parkområde som byggdes då bostadsområdet byggdes ut på 1950-talet och parken har nyligen restaurerats. Lägg märke till Österängskyrkan från tidigt 1960-tal, som är ett fint exempel på modernistisk kyrkoarkitektur med sin strama, asymmetriska byggnadskropp.

Fortsätt att gå genom parkområden, genom bostadsområdena Ekhagen och Rosenlund.

*Busslinje 1, 18, och 121, hållplats Rosengården.*

*Busslinje 2, hållplats Kungsängsskolan och Resedastigen.*

*Busslinje 13, hållplats Bivägen.*



LÄNSTRAFIKEN



JÖNKÖPINGS  
KOMMUN



## The Rosenlund Walk, 7 km

This walk goes through easily accessible cycle and parkland paths in urban areas, by-passing busy roads and rail tracks. The walk gives many impressive views of the south Vättern landscape.

Start at Rosariet (the Rose Gardens) which has some 200 different varieties of roses. Adjacent to this is the Rosenlund manor house dating from 1788. The trees surrounding the house are from the original park and were planted at the end of the 18th century. Continue along the lakeside path over the steep sand banks giving superb views of Lake Vättern. The Rosenlund nature reserve has some 35 m high sand banks which erode up to 2 m during 10 years; a natural process which is allowed to take its course. Sand-martins nest in the in the steep and densely packed sand slopes. Continue past the Rosenlund camping site and the football pitches, passing the Elmia exhibition area. Walk on through the narrow valley of the Skrämma stream at Österängen. This renewed parkland ravine was originally developed in the 1950s, in conjunction with the development of the surrounding housing area. Take a close look at Österängen church from the early 1960s, an outstanding example of modern church architecture with its terse, asymmetrical design. Follow the parkland path through the Ekhagen residential area back to Rosenlund.

*Buses no. 1, 18, and 121. Bus stop: Rosengården.*

*Bus no. 2. Bus stops: Kungsängsskolan or Resedastigen.*

*Bus no. 13. Bus stop: Bivägen.*

## Rosenlunds-Runde, 7 km

Eine Wanderung auf bequemen Rad- und Parkwegen im Stadtgebiet. Erleben Sie die großartige Landschaft am südlichen Vättersee. Die großen Straßen und Bahnstrecken passiert man an planfreien Knotenpunkten. Beginnen Sie am Rosarium, einem Park mit 200 Rosensorten. Westlich vom Rosarium liegt Rosenlunds Herrngut, das 1788 erbaut wurde. Die mächtigen Bäume, die das Gut umgeben, sind Überreste einer Gutsparkanlage aus jener Zeit. Folgen Sie dem Südufer des Sees über das bogenförmige Sandplateau mit hinreißender Aussicht über den Vättersee. Das Seeufer "Rosenlunds Bankar" ist Naturschutzgebiet. Der 35 Meter hohe Steilhang bröckelt fortlaufend bis zu 2 m innerhalb von 10 Jahren, und dieser Naturvorgang soll ungestört fortsetzen können. Die Uferschwalben brüten im hartgeschichteten Sand im Steilhang. Sie gehen an Rosenlunds Campingplatz, den Fußballplätzen und dem Elmia-Messegelände vorbei. Folgen Sie dem Skrämmabäcken und dem Park Österängsravinen nach Süden. Österängsravinen ist ein Parkgebiet, das mit dem Ausbau der Wohnsiedlung in den 1950er Jahren bebaut wurde. Erst vor kurzem ist der Park restauriert worden. Bemerkenswert ist die Österängskirche vom Anfang der 1960er Jahre, die mit ihrer straffen asymmetrischen Gebäudestruktur ein gelungenes Beispiel für modernistische Kirchenarchitektur darstellt.

Gehen Sie weiter durch die Parkanlage und durch die Wohngebiete Ekhagen und Rosenlund.

*Buslinie 1, 18 und 121, Haltestelle Rosengården*

*Buslinie 2, Haltestelle Kungsängsskolan und Resedastigen*

*Buslinie 13, Haltestelle Bivägen*